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WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - APRIL 2023/AVRIL 2023

(La version française suit la version anglaise)

We all know that data are critical to ESG implementation.  Investors need sound

information to make investment decisions and to develop stewardship strategies. 

But the reality of the data landscape today is it is a moving target, and it is

dominated by a few large, key players.  Methodologies are constantly being refined

and as the regulatory landscape tightens, what is considered “sustainable” in finance

changes frequently as well.

It was a pleasant surprise to see MSCI’s recent announcement that they are updating

their methodology and tightening their ESG metrics, resulting in thousands of ETFs

being downgraded or removed from their indices all together. Progress means

getting more precise and being more stringent with our standards of sustainability. 

We should not let the way we approached things in the past dictate how we

approach them in the future.  

“Progress is impossible without change, and those who cannot change their minds,

cannot change anything.” - George Bernard Shaw 

Sandrine Salerno

Director, SFG
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Interview of the Month:

Marina Protopopoff & Julien Zory

from Climate Fresks

Marina Protopopoff & Julien Zory facilitating a Climate Fresk at SFG in March

This month, we sat down with professional facilitators, Marina Protopopoff and

Julien Zory, who are helping our members understand the fundamental science of

climate change and biodiversity.  They told us more about the Climate Fresk

movement and how it's changing the way people understand and interact with the

biggest challenges of our time.

"Upskilling all finance actors is a priority to challenge the status quo and achieve

systemic transformations." - Julien Zory

To the interview
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● What's Happening at SFG?

// Ideas for Breakfast: Shaping Equitable, Nature Positive Markets for Planet  

April 20 | 8h30-10h | SFG Offices

SFG is thrilled to welcome two experts from NatureFinance to share about

opportunities and challenges to delivering on the potential upsides of nature

markets.  Join us on April 20 for coffee at 8:30am, the presentation starts at 9am

sharp. Register here

// SFG General Assembly featuring a debate on The Value of Nature

May 11 | 17h30-20h | Palais Eynard

SFG will be holding its 15th Annual General Assembly at the Palais Eynard.  After the

30-minute Members' Meeting, a debate will be held on the Value of Nature with local

actors.  The debate will be followed by a cocktail. RSVP
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// Biodiversity Interactive Workshop

May 12 | 8h30-12h30 | SFG Offices

This collaborative Biodiversity workshop will teach you about nature science and

ecosystem services, and empower you to take action.  ONLY 4 SPOTS LEFT!!

Register

The workshop is free for SFG Members and 150CHF for non-members. 

// SAVE THE DATE - SFG 15-Year Anniversary Party

June 28 | 18h-21h

You won't want to miss this rooftop party to commemorate 15 years of advancing

sustainable finance. Mark your calendars!

Subscribe Past Issues

13/07/2025, 20:16 SFG Newsletter - April 2023 / Newsletter SFG - avril 2023

https://mailchi.mp/sfgeneva.org/apr2023 4/11

https://www.eventbrite.ch/e/biodiversity-fresk-tickets-528329035367
http://eepurl.com/gz9_t1
https://us8.campaign-archive.com/home/?u=1fb51ab7720edfd5bd1d5046b&id=6a661f8ac0
javascript:;


● Gender Lens Initiative for Switzerland

// Findings from the latest Equileap Report

Every year Equileap publishes its  Gender Equality Global Report & Ranking,  which

analyses  3,787 public companies around the world based on 19 gender equality

criteria.   We took the liberty of compiling the key findings globally and in

Switzerland. Read now

 
// Webinar Recording

Did you miss our webinar on International Women's Day? Watch it back
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● Sustainable Finance News

MSCI set to downgrade thousands of ESG ETFs

Ratings giant, MSCI, is set to tighten the ESG metrics of its indices which will results

in thousands of ETFs being downgraded and hundreds more being  stripped

completely. Analysts at  BlackRock predict that almost two-thirds of the European

ETF market will be rated lower or removed from coverage by MSCI. // ETF Stream

Asset managers 'shying away from attracting attention' says ShareAction

ShareAction recently published its ‘Point of No Returns' report, which asks the

world's largest 77 asset managers about their governance and stewardship

standards.   The report found there is little transparency between asset managers

and their clients, and that most engagement strategies lac escalation steps.  //

Sustainable Investor

 

IMF Chief & COP28 President discuss measures to accelerate climate action

Kristalina Georgieva,  Dr Sultan Al Jaber,  and  Mark Carney  met this week to

discuss  climate action and finance.  Considerable global investment is needed to

reduce emissions, and public-private partnerships must be harnessed to meet these

needs, particularly in emerging markets. // The National News

Version française

Nous savons tous que les données sont essentielles à la mise en œuvre de l'ESG.

 Les investisseurs ont besoin d'informations fiables pour prendre des décisions

d'investissement et développer des stratégies de gestion.  Mais la réalité du paysage

des données aujourd'hui est qu'il s'agit d'une cible mouvante, dominée par quelques

grands acteurs clés.  Les méthodologies sont constamment affinées et, à mesure

que le paysage réglementaire se resserre, ce qui est considéré comme "durable"

dans la finance change fréquemment aussi.

L'annonce récente par MSCI de la mise à jour de sa méthodologie et du
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resserrement de ses paramètres ESG a été une agréable surprise, car des milliers

d'ETF ont été rétrogradés ou retirés de leurs indices. Le progrès implique d'être plus

précis et plus rigoureux dans nos normes de durabilité.  Nous ne devrions pas laisser

la façon dont nous avons abordé les choses dans le passé dicter la façon dont nous

les aborderons à l'avenir.  

"Le progrès est impossible sans changement, et ceux qui ne peuvent pas changer

d'avis ne peuvent rien changer." - George Bernard Shaw

Sandrine Salerno, 

Directrice de SFG

Interview du mois :

Marina Protopopoff et Julien Zory

de Climate Fresks

Marina Protopopoff et Julien Zory animent un Fresk climatique au SFG en mars.
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Ce mois-ci, nous avons rencontré des animateurs professionnels, Marina

Protopopoff et Julien Zory, qui aident nos membres à comprendre la science

fondamentale du changement climatique et de la biodiversité.  Ils nous en ont dit

plus sur le mouvement et sur la manière dont il change la façon dont les gens

comprennent et interagissent avec les plus grands défis de notre temps.

"La formation continue de tous les acteurs de la finance est une priorité pour remettre

en cause le statu quo et réaliser des transformations systémiques." - Julien Zory

Vers l'interview

● Quoi de neuf à SFG?

// Ideas for Breakfast : Créer des marchés équitables et respectueux de la nature

pour la planète  

20 avril | 8h30-10h | Bureaux SFG

SFG est ravi d'accueillir deux experts de NatureFinance pour échanger sur les
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opportunités et les défis à relever pour exploiter les avantages potentiels des

marchés de la nature.  Rejoignez-nous le 20 avril pour un café à 8h30, la présentation

débutera à 9h précises. S'inscrire ici

// Assemblée générale de la SFG avec un débat sur la valeur de la nature

11 mai | 17h30-20h | Palais Eynard

SFG tiendra sa 15e assemblée générale annuelle au Palais Eynard.  Après une

réunion des membres de 30 minutes, un débat sera organisé sur les valeurs de la

nature avec des acteurs locaux.  Le débat sera suivi d'un cocktail. RSVP

// Atelier interactif sur la biodiversité

12 mai | 8h30-12h30 | Bureaux SFG

Cet atelier collaboratif sur la biodiversité vous enseignera les sciences de la nature

et les services écosystémiques, et vous donnera les moyens d'agir.  IL NE RESTE

PLUS QUE 4 PLACES !

S'inscrire ici

L'atelier est gratuit pour les membres de la SFG et 150CHF pour les non-membres.

// Réservez la date - Fête du 15e anniversaire de la SFG

28 juin | 18h-21h

Vous ne voudrez pas manquer cette fête sur le toit pour commémorer 15 ans

d'avancement de la finance durable. Notez cette date dans vos agendas !
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● Gender Lens Initiative for Switzerland

// Conclusions du dernier rapport Equileap

Chaque année, Equileap publie son Gender Equality Global Report & Ranking, qui

analyse 3 787 entreprises publiques dans le monde sur la base de 19 critères

d'égalité entre les femmes et les hommes.  Nous avons pris la liberté de compiler les

principaux résultats au niveau mondial et en Suisse. Lire la suite

 
// Enregistrement du webinaire

Vous avez manqué notre webinaire sur la Journée internationale de la femme
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? Regardez-le à nouveau

● Nouvelles sur la finance durable

Notre maison brûle et nous remplissons des questionnaires ESG

Dans cette tribune, l'auteur affirme que la finance verte est en train d'échouer parce

que l'obsession de la "mise à l'échelle" de l'approche a supprimé l'ambition

nécessaire à la réalisation d'un avenir durable. // L'AGEFI

Finance durable : « Nous ne sommes en phase ni avec l’instrumentalisation

réactionnaire ni avec le verdissement superficiel » qui agitent le débat aux Etats-

Unis

Cet article, écrit par deux anciens professionnels de la finance durable, dénonce la

politisation de l'ESG et d'autres approches de la finance durable, illustrée par la

nécessité pour Joe Biden d'opposer son veto à un projet de loi contre l'ESG. // Le

Monde

 

Join the SFG community and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our next newsletter on 2 February 2022.

Want to change how you receive these emails?
You can update your preferences or unsubscribe from this list.
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